
Zápis č. 6  

z jednání Sociálně zdravotní komise konané dne 11.11.2020 

Přítomni:  

Ludmila Zbytovská, Růžena Domová, Ing. Zina Petrásková, Marcela Hánová, Jana Háková 

Omluveni: MUDr. Jan Vodička 

Host: S. A. Němečková 

Program: 

1. Zahájení jednání 

2. Lidé bez domova v Soběslavi  

 

Průběh jednání 

1. 

Na počátku jednání tajemnice komise omluvila předsedu SZK MUDr. Vodičku z jednání. 

2. 

Předmětem jednání bylo téma bezdomovectví v Soběslavi a zejména situace bratrů Červenkových. 

Hostem  jednání byla p. S. A. Němečková, která  sdělila na ZM Soběslavi dne 23.9.2020 „že má řešení, 

které by mohlo pánům pomoci tu jejich situaci vyřešit“. Komunikovala s nimi a oni dle jejích slov by tu 

situaci chtěli také řešit. 

On-line se spojila s Mgr. Alenou Augustovou z Platformy sociálního bydlení, která zde pracuje jako 

poradkyně podpory zavádění  Housing First . Platforma pro sociální bydlení prosazuje zákon o 

sociálním bydlení, a pro ty nejohroženější  Housing First. Cílem systému sociálního bydlení je zvýšení 

dostupnosti standardního bydlení pro domácnosti v nejistých či nevyhovujících podmínkách. Na 

regionální úrovni poskytují poradenství obcím při zavádění systémových řešení bezdomovectví rodin 

a jednotlivců. Členové komise se ptali možnosti spolupráce, výsledky a úspěšnost již realizovaných 

projektů 

Výsledkem jednání byla shoda, že je potřeba pomoci osobám, kteří žijí v Soběslavi bez zázemí. 

Možnost pomáhat má každý.  Nabízená pomoc od města, neziskových organizací, soukromých osob 

není někdy pro cílovou skupinu přijatelná, vhodná nebo zde není ochota přistoupit na určité 

podmínky při poskytování pomoci.  Někdy chybí vůle změnit svůj zavedený životní styl, někdy reálný 

pohled na svoji situaci. 

Nicméně výše uvedené neřeší situaci osobám bez domova v nejbližší době, kdy nastává zima a oni 

nemohou nebo nechtějí přijmout řešení nabízená městem Soběslav ani sponzorem, který jim je 

ochoten hradit bydlení na ubytovně. 

https://socialnibydleni.org/platforma-pro-socialni-bydleni
https://socialnibydleni.org/zakon-o-socialnim-bydleni
https://socialnibydleni.org/zakon-o-socialnim-bydleni
https://socialnibydleni.org/slovnik-pojmu/housing-first-bydleni-predevsim
https://socialnibydleni.org/zakon-o-socialnim-bydleni#co-je-socialni-bydleni
https://socialnibydleni.org/vysledky/reference-z-obci
https://socialnibydleni.org/vysledky
https://socialnibydleni.org/slovnik-pojmu/co-je-bezdomovectvi-a-bytova-nouze


 

P. Háková komunikuje se sociální službou FOKUS Tábor, zda by bylo možné, aby jejich pracovníci 

přijeli do Soběslavi a pokusili se navázat spolupráci s bratry a řešit jejich situaci na nastávající zimní 

období. Jednalo by se o pomoc formou dlouhodobé spolupráce a postupné změny v chování obou 

bratrů za pomoci sociálních a zdravotních pracovníků Fokusu Tábor. 

Dále bude předána informace Mgr. Lintnerovi, místostarostovi města a předsedovi bytové komise 

města, zda by byl zájem o prezentaci platformy, která pomáhá obcím s řešením sociálního bydlení a 

případné navázání spolupráce.  


